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SPOUŠTĚNÍ JADERNÝCH BLOKŮ V ČESKOSLOVENSKU

Předmluva 

František Hezoučký se dožívá významného životního jubilea osmde-
sáti let. To je obvykle příležitost bilancovat. Přemýšleli jsme, jak spojit 
se současností pohled na léta, která jsme měli příležitost s Františkem 
spolupracovat. Žijeme v době, kdy o výstavbě nového jaderného bloku 
je rozhodnuto a právě probíhá příprava na výběrové řízení na jeho do-
davatele. Další fenomén, který charakterizuje dnešní dobu, je ale malý 
zájem mladé generace o  studium technických oborů, jaderné obory 
nevyjímaje. Zrodil se tedy nápad uspořádat na půdě Fakulty strojní 
ZČU seminář věnovaný činnosti, které František Hezoučký zasvětil 
velkou část svého života, a to je spouštění jaderných bloků. Protože 
většina bloků byla uváděna do provozu ještě v našem společném státě, 
nazvali jsme ho „Spouštění jaderných bloků v Československu“. Je to 
jedinečná příležitost, kdy se mohou ještě potkat ti, kteří se jaderné 
energetice u  nás věnovali v  minulých létech (bloky, které spouštěli, 
úspěšně pracují) s těmi, kteří připravují hodnocení nabídek na výstav-
bu nového jaderného zdroje, ale také s těmi, kteří od těchto generací 
jaderníků stávající i nové bloky jednou převezmou. 

Pozvat všechny, kteří naše jaderné bloky spouštěli, a dát jim slovo, 
nebylo možné. Často rovněž z důvodu, že už mezi námi nejsou. Takže 
je to výběr z  těch, kteří s  jubilantem spolupracovali. Za tak krátkou 
dobu, která je v průběhu semináře k dispozici, není také samozřejmě 
možné se dotknout všech problémů, se kterými se vážení kolegové z té 
první československé jaderné generace potýkali a které úspěšně vyře-
šili. Nicméně Ti, kteří se tohoto semináře účastní se svými příspěvky, 
do nich vložili nejen vzpomínky, ale i  zkušenosti, které by neměly 
zapadnout. Protože řešení jakýchkoliv pracovních problémů je vždy 
spojeno s konkrétními lidmi, kteří při tom leccos zažili, rozhodli jsme 
se do sborníku ze semináře zařadit jak odborné příspěvky, tak spole-
čenskou část, která k tomu nerozlučně patří. 

https://doi.org/10.24132/ZCU.2022.11047.1-2



2

SPOUŠTĚNÍ JADERNÝCH BLOKŮ V ČESKOSLOVENSKU

Vážený Františku, je dobré, že Tvé jubileum se stalo podnětem 
pro toto setkání, děkujeme.

V Plzni 15.8. 2022 

Jan Zdebor
proděkan pro spolupráci s praxí

Fakulta strojní Západočeské univerzity v Plzni
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